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Zápis z borotínské kroniky o pobytu Karla I.  na borotínské faře 
(1915-1950, str. 33 a 34) 

     Roku 1913 odbývány v krajině zdejší veliké císařské vojenské manévry za 
přítomnosti pana arcivévody následníka trůnu Jeho císařské Výsosti 
Františka Ferdinanda z Esté, který bydlel v Chotovinách, arcivévody Jeho 
císařské Výsosti pana Karla Františka Josefa, jenerála jízdy a následníka 
trůnu, který sídlil na místní faře, ck. místodržitele království Českého knížete 
Thůna, ministrů a vysokých hodnostářův, zástupců cizích států, 
zpravodajcův, a přečetných hostův. 
Ruchu, jakého jsme zažili, posud zde nebylo. Škola, radnice, soukromé byty, 
stodoly, kůlny a kde se vůbec vojíni ukrýti mohli, přeplněny. Zásoby pečiva 
v hostincích, u pekařů i v domácnostech brzy byly vyčerpány – tenkrát se na 
krajíc i bochník chleba, kus másla nebo sýra tak nehledělo, byloť 
v domácnosti všeho hojnost a lid ochotně a rád přicházel vojsku vstříc. První 
hlavní bitva svedena byla na Šibenném vrchu, druhá na půdě kostelecké. Sváteční naše podívaná ukončena 
a nikdo z nás se nenadál, že bude předehrou děsné válce světové, která následujícího roku vypukla … 
V měsíci červnu 1914 otevřely se jindy přísně střežené brány nádherného zámku Konopiště. V místa, kam      
po dlouhá léta obyčejnému smrtelníku vstup přísně zakázán, dovolen náhle volný vstup. Celá procesí a plné 
vlaky zvědavců putovaly k dějin českých památnému místu, aby obdivovali nádherné zahrady, rozkošné parky 
a.j.  Skutečně také nikdo pouti té nelitoval. Co jsme viděli na Konopišti - bylo nad očekávání. Jediné, co zůstalo 
našemu oku ukryto, byl růžový sad, který -ač doba růží již nastala – jakoby ponořen byl v hluboký spánek – 
oděn byl pouze zeleni,  a jakoby uvažoval o tom, co v nedaleké budoucnosti shrne se na majitele tohoto 
královsky zřízeného koutku království Českého, nejjasnějšího pána arcivévodu Ferdinanda z Esté a jeho 
vznešenou choť Žofii, vévodkyni z Hohenburgu, kteří volně buď projížděli nebo se  procházeli mezi tisícerými 
návštěvníky, těšíce se tomu, že skvostný jich majetek tak hojnými zvědavci po tři dni obdivován jest. 
Před otevřením bran zámeckých nám malým pozemšťanům hostily v sobě hradní zdi četné vysoké hodnostáře 
domácí i cizí. Ano několikráte i císaře německého Viléma… 
Po třech dnech zapadly brány památného hradu a brzy nato odebral se následník trůnu arcivévoda František 
Ferdinand do Bosny, kde se stal  i se svojí chotí Žofií z Hohenburgu obětí zákeřného atentátu,  byvše za jízdy 
městem Sarajevem střelnou ranou zasaženi a usmrceni… 
Krvavému tomu činu připisuje se příčina děsné války světové, která ku potrestání původců vražd těchto 
království Srbskému vypovězena byla.  

 
Od narození našeho rodáka hudebního skladatele Jana 
Evangelisty Kypty uplyne letos 210 let 

Jan Evangelista Kypta se narodil dne 30. listopadu 1813 v Borotíně 
v domě č. p. 3. Jeho otec měl rád hudbu a k tomu vedl i své děti. Jan po 
něm zdědil lásku k hudbě a zpěvu. U borotínského učitele Šebastiána 
Glückseliga se mladý Kypta vyučil hře na housle a hlavně na varhany.   
Už v osmi letech hrával v borotínském kostele při bohoslužbách a čistým 
sopránem zpíval sóla při mších. Kaplan P. Christlbauer odešel                     
do Kunžaku a po smrti Janova otce si vzal třináctiletého nadaného žáka 

k sobě. Zde se stal Jan Evangelista učitelským pomocníkem, později absolvoval Varhanickou školu v Praze     
a stal se varhaníkem v Jindřichově Hradci a po roce i učitelem. Zde zkomponoval svou první známou skladbu 
Jesu dulcis. V roce 1848 přesídlil do Telče, kde učil na dívčí obecné škole. V Telči založil hudební školu. 
Komponoval převážně chrámovou hudbu. Jeho dílo čítá kolem sta skladeb, živé jsou jeho mše a pastorely, 
nejznámější je Pastorální mše A-dur. Ta je srovnávána s Rybovou vánoční mší a také je v době vánoční                 
v kostelích hrána.                                                                                                                                          

Milena Peterková 



Také dobří čápi se vracejí… 

     Po více než 40 letech znovu hnízdí čápi na borotínské hospodě.      
To je velmi dobrá zpráva především pro pamětníky, kteří si navzájem 
nadšeně sdělují radostnou událost… 
Možná někdo zná přesné datum, ale poslední čápi hnízdili na střeše 
borotínské hospody před rokem 1983, tj. před čtyřiceti lety.                    
Při prudkém dešti tehdy spadlo téměř metrákové čapí hnízdo                     
i s mláďaty na dvůr domu Vanžurových, čp. 77. Odporně páchlo, 

protože bylo plné různých dobrot, které rodiče nanosili mláďatům. Malí čápíci však přežili strašný pád a paní 
Marta Vanžurová  je tenkrát ukryla do stodoly. Potom pro ně hledala pomoc. Tehdejší vedení obce zajistilo 
jejich umístění do zoologické zahrady na Hluboké a dál je nám jejich osud neznámý. Od té doby se u nás 
žádní čápi neusadili. Až letos ! Jako kdyby věděli, že je jich tu potřeba. 
 
 
V letošním roce jsme totiž, oproti předchozím 
letům vítali do života jen pět nových občánků 

o Jana Brožka 
o Hynka Fořta 
o Rostislava Kubáta 
o Karin Kardovou 
o Magdalénu Skalickou 

 

 
 
Základní škola a Mateřská škola Borotín 

V rámci setkání rodáků proběhne dne 10. června 2023 od 10,00 hodin komentovaná prohlídka školy           
a sportovní haly. Následující řádky shrnují historii budovy základní školy od jejího uvedení do provozu              
až po současnost a zároveň stručně představují systém vzdělávání. 

Základní škola 
Hlavní budova školy byla uvedena do provozu 

v roce 1896. V letech 1968-1971 byla přestavěna 
školní jídelna a učebny. V dalších letech proběhla 
řada přístaveb a rekonstrukcí. V roce 2013 byly 
zrekonstruovány školní dílny a školní družina. 
V červenci 2015 byla provedena celková 
rekonstrukce osvětlení v učebnách a stropů 
v prvním patře. Současně s tím byly nainstalovány 
rozvody internetu do všech tříd v prvním patře. Celá 
budova je tak pokryta vysokorychlostním 
internetem. Akci investoval zřizovatel společně 
s podporou programu obnovy venkova. 

V létě 2016 byla postavena přístavba v severní části, které nyní říkáme VILA. Vznikly 2 nové učebny. Také 
díky tomu se nám podařilo zvládnout rozsáhlou havárii vody, která vyřadila z provozu 5 učeben, školní 
jídelnu a kuchyni. Na 4 měsíce jsme získali azyl pro žáky v zasedací místnosti a knihovně na městském úřadě, 
obědy vařily paní kuchařky v hostinci U kostela, dovážely jej do školy a vydávaly ve školní dílně, která sloužila 
jako provizorní jídelna. Na konci ledna bylo vše opraveno a škola se mohla vrátit do zaběhlých kolejí.                
Ne na dlouho. 

 Od listopadu 2018 proběhla rekonstrukce a modernizace budovy ZŠ, v rámci které byly zrenovovány 
třídy ve 2. NP staré budovy školy. Byla vybudována specializovaná učebna pro výuku cizích jazyků, výuku 
fyziky a chemie, výuku přírodovědných předmětů, učebna zeměpisu a specializovaná učebna pro inkluzivní 
vzdělávání. Všechny zmodernizované učebny slouží zároveň jako kmenové učebny.  



V rámci rekonstrukce byly v podkroví vybudovány 
kabinety odborných předmětů, v celé škole bude 
zajištěna konektivita internetu a bezbariérovost. 
Všechny učebny jsou vybaveny novým nábytkem, 
byly nakoupeny moderní výukové pomůcky.  
V rámci rekonstrukce došlo k výměně všech oken         
a vchodových dveří ve škole, k zateplení budovy. 
Škola má novou fasádu. Rekonstrukce včetně nového 
vybavení byla dokončena v lednu 2020.  

Učitelé májí zázemí ve společné sborovně, která 
je společně s kanceláří ZŘŠ a sekretářky a ředitelnou 
oddělena z hlavní chodby příčkou.  

Stravování pro žáky i zaměstnance zajišťuje školní 
kuchyně. V průběhu prázdnin 2015 bylo do kuchyně 
pořízeno nové vybavení: stolitrový kotel, elektrická 
pánev, sestava pro mytí nádobí, lednice pro skladování potravin. Akci investoval ze 2/3 zřizovatel, z 1/3 škola. 
V září 2017 byla školní jídelna zatopena při havárii vody ve škole. V rámci oprav a výměny zničeného vybavení 
došlo k celkové rekonstrukci vývařovny, bylo doplněno chybějící vybavení, vyměněno zastaralé vybavení        
a změněna dispozice varny dle současných požadavků.. 

Na školním dvoře byla již v minulosti 
vystavěna venkovní učebna a hrací prvky 
na stolní tenis, basketbal a šachy. V těsné 
blízkosti školy je fotbalové hřiště se 
šatnami, u kterého je běžecká dráha             
a doskočiště. Žáci školy jej využívají při 
hodinách Tv a dále je hřiště využíváno pro 
sportovní kroužky a školní družinu. Nově 
má škola k dispozici venkovní multifunkční 
hřiště a v rámci rekonstrukce bude 
vybudován také malý sportovní areál 
přímo v sousedství školního dvora. 

V červenci 1998 byla uvedena do provozu sportovní hala, která je se školou propojena šatnami. Hala       
je zařízením obce a je provozována soukromým nájemcem.  

Škola je postupně vybavována novým nábytkem a zařízením, pořizují se také nové učebnice a výukové 
materiály. Šatní skříňky byly doplněny tak, aby posloužily žákům druhého stupně. Tím došlo k uvolnění další 
šatny a ta nyní slouží mladším žákům, kteří by se do šaten nevešli. 

Většina žáků naší školy k nám dojíždí z okolních obcí. Někteří auty s rodiči, jiní autobusy. Pro žáky, kteří 
nemají do Borotína autobusové spojení, je zajištěn svoz školním automobilem. Zřizovatel má podepsánu 
smlouvu o společném školském obvodě s obcemi Střezimíř a Mezno. Dále dojíždí děti ze Sudoměřic 
u Tábora, Chotovin, Nemyšle, Sedlce – Prčice a Miličína a jejich osad. 

Pedagogové školy se pravidelně účastní oborových školení a ucelených programů DVPP zaměřených        
na moderní vzdělávací metody a formy práce. 



Mateřská škola 
     Budova sloužící původně jiným účelům byla v roce 1974 přestavěna na mateřskou školu. V roce 1986 byly 
prostory MŠ ještě rozšířeny novou přístavbou. Mateřská škola sídlí v přízemí, v 1. patře jsou soukromé byty.  
     Od školního roku 2010/2011 je využívána přístavba MŠ, která splňovala hygienickou normu na 48 dětí. 
Ve školním roce 2011/12 bylo díky tomu zapsáno 52 dětí ve věku 2,5 – 6 let. Mateřská škola má k  dispozici 
2 třídy, hygienické zařízení, kuchyňku (pro výdej jídel), po přestavbě je školka rozšířena o nové sociální 
zařízení, novou šatnu a prostor, kde jsou uložena lehátka a pomůcky. Bývalá šatna je upravena a slouží jako 
jídelna - výdejna. Jídlo je dováženo ze ZŠ Borotín. 
Pro školní rok 2012/13 byla školka opět zvětšována novou přístavbou (prostor jedné třídy a sociálního 
zařízení) a její kapacita se tak navýšila až na 56 dětí. Prázdniny 2013 byly také ve znamení úprav a to zvětšení 
jídelny.  
     Školka má také zahradu s pískovištěm, prolézačkami, kolotočem a dětským domečkem a o prázdninách 
2013 a 2019 byl rozšířen její inventář o nové hrací prvky. Do školky byla pořízena v roce 2017 první 
interaktivní tabule. V roce 2018 bylo díky projektu „Polytechnická výchova v MŠ Borotín“ financovaným        
ze 60% z prostředků Jihočeského kraje a ze 40% z prostředků zřizovatele do MŠ pořízeno vybavení 
pro polytechnickou výuku a jeden nový herní prvek na školkovou zahradu. O prázdninách také proběhla 
reorganizace vybavení v části jedné z heren tak, aby zde mohly být vytvořeny tzv. polytechnické koutky. 
Vybavení ve školce je pravidelně modernizováno, jsou doplňovány nové hry a výukové materiály. V letošním 
školním roce pracujeme na založení malé zahrádky a pocitového chodníčku. 
 
Vzdělávání v ZŠ a MŠ 
     Vzdělávání ve škole i školce probíhá podle školních vzdělávacích programů, které jsou pravidelně 
aktualizovány a reagují jednak na požadavky ministerstva školství ale také na zájmy a možnosti žáků. Škola 
se rozvíjí v duchu Strategie 2030, zařazuje do výuky inovativní metody, moderní způsoby vzdělávání                      
i hodnocení. Na prvním místě je motivace k učení, rozvoj čtenářské a matematické gramotnosti, kritického 
myšlení a rozvoj občanských kompetencí. Při výuce anglického jazyka spolupracujeme s rodilým mluvčím, 
který pravidelně navštěvuje jednotlivé třídy. Za velký úspěch považuji velmi dobře zvládnuté inkluzivní 
vzdělávání, v rámci kterého podporujeme nejen děti se speciálními vzdělávacími potřebami, ale daří se nám 
také práce s dětmi mimořádně nadanými. V letošním školním roce jsme se stali pilotní školou pro ověřování 
testů na odhalování nadání u žáků. Úzce spolupracujeme s pedagogicko psychologickou poradnou                        
a speciálními vzdělávacími centry tak, aby všechny děti, které potřebují větší míru podpory, byly uspokojeny, 
jak ve škole, tak i ve školce. Školní poradenské pracoviště se od příštího roku rozšíří o speciálního pedagoga 
a, doufejme, také o školního psychologa. Obě pozice budou moci být ve škole zřízeny díky evropským 
dotačním projektům, do kterých se škola pravidelně zapojuje. 
Ve volném čase mohou děti navštěvovat školní družinu či klub, nebo se přihlásit do některého ze zájmových 
kroužků. Tradičním sportem je již řadu let basketbal, který se v letošním roce podařilo opět rozjet na plné 
obrátky. Trénují dokonce 3 týmy. V průběhu května proběhly 2 basketbalové turnaje, jeden pro mladší 
hráče, kde nás reprezentovala 2 smíšená družstva a družstvo „A“ v konkurenci 9 týmů z celé ČR vyhrálo. 
Starší děvčata měla turnaj samostatně.  
Z dalších zájmových kroužků stojí určitě za zmínku dramatický kroužek, který právě dokončuje přípravy          
na představení na Barokním dvoře, keramický kroužek, jehož výtvory zdobí řadu domácností našich dětí                 
a v neposlední řadě pomohl při výrobě upomínkových broží na letošní Setkání rodáků, kroužek hry na kytaru 
je možné vidět téměř na všech našich vystoupeních. Pro děti je dále v nabídce kroužek Lega a kroužek 
robotiky. 
Všichni zaměstnanci školy se snaží, aby byla ve škole příjemná a přátelská atmosféra, učíme žáky 
spolupracovat, nést zodpovědnost za svá rozhodnutí a své činy. V neposlední řadě klademe důraz                      
na ekologickou výchovu, udržitelnost, třídění odpadů. Mezi pravidelné akce patří úklid okolí školy a pomoc 
při úklidu obce v rámci Dne země, sběr léčivých bylin, péče o zeleň v okolí školy. 
Pořádáme celou řadu akcí, od školních sportovních turnajů ve florbalu a basketu, přes Hod holínkou a Jarní 
cenu, tradiční karneval, zpívání u stromečku, adventní koncerty, vítání občánků, vánoční tvoření, velikonoční 
jarmark až po příměstské tábory nebo návštěvy divadel a kulturních památek. 
     Popsat, co všechno se ve škole děje, a na nic nezapomenout je úkol úplně nadlidský. Pro lepší představu 
nás můžete navštívit v rámci dnů otevřených dveří, třídních schůzek nebo na základě telefonické dohody. 
Případně se dá život ve škole sledovat i prostřednictvím webových stránek školy www.zsborotin.cz nebo      
na facebooku a instagramu. 

http://www.zsborotin.cz/


Školu a školku dělají především lidé, u nás jsou to hlavně tito: 

   
… a tito          … https://www.facebook.com/profile.php?id=100086729716338 
   

 
Úspěchy na poli matematiky a fyziky 
     Letošní rok se nesl v duchu velkých matematických i fyzikálních úspěchů. Výprava na okresní 
matematickou olympiádu do Tábora byla pro naše žáky velmi úspěšná. Nejen, že jsme porazili studenty 
gymnázia, ale my vyhráli. 
Katka Opelková 1. místo, Kačka Pechačová 2. místo, Terka Čapková se ztrátou jediného bodu čtvrtá. Úspěšní 
byli rovněž Monika Novotná šestá a Filip Stibor jedenáctý. 
Ani v mezinárodní matematické soutěži Pangea naši žáci nezaostávali. Postup do celostátního kola utekl 
Aničce Eliášové opravdu o kousíček. Vybojovala v kategorii 9. ročníků 5. místo ze 770 zúčastněných v kraji. 
Katka Opelková a Terka Čapková ze 7. A získaly 13. a 15. místo ze 746 a Eliška Stašková z 8. A 17. místo z 660 
matematiků v kraji. 
A poprvé jsme se letos pustili také do fyzikální olympiády. Moniku Novotná po perfektně zvládnutém školním 
kole postoupila na okres. V  konkurenci studentů táborských gymnázii vybojovala krásné šesté místo. A stala 
se tak úspěšnou řešitelkou. 
Jsme hrdí na své studenty a přejeme jim hodně úspěchů do dalších let. 
              B. Kabíčková 

 
 
Multifunkční hřiště 
místo pro sport a zábavu pro všechny 

     Jak jistě víte, máme v obci multifunkční hřiště, které je k dispozici pro všechny věkové kategorie. Poskytuje 
širokou škálu sportovních aktivit, jako je fotbal, basketbal, tenis nebo volejbal, a je ideální pro trávení 
volného času s rodinou nebo přáteli. Rezervace hřiště je možná online pomocí jednoduchého formuláře        
na stránkách obce. 
Chceme vás povzbudit k poskytování zpětné vazby a sdílení nápadů na zlepšení multifunkčního hřiště. Vaše 
návrhy a podněty jsou pro nás cenné a pomohou nám lépe porozumět potřebám naší sportovní komunity. 
Prosíme, abyste své připomínky zasílali na email capek@ciconia.cz. Společně můžeme udělat z našeho hřiště 
ještě lepší místo pro sport a volný čas. 

Václav Čapek, předseda TJ Sport Borotín 

https://www.facebook.com/profile.php?id=100086729716338


 
 



Barokní dvůr Borotín Vás zve na tyto 
připravované akce 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Speciální nabídka pro obyvatele Borotína:  
20 x vstupenka na sezení s Helenou  
s 20 % slevou. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Shrnutí činnosti našich spolků 

SDH Borotín 
Činnost SDH BOROTÍN v posledních letech 
     Již před 4 lety v srpnu 2019 oslavil Sbor dobrovolných hasičů v Borotíně 130 let od svého založení. 
K připomenutí výročí byla uspořádána hasičská soutěž pro okolní sbory. Během odpoledne navštívilo soutěž 
mnoho lidí z Borotína i blízkého okolí a zábava pokračovala až do večerních hodin. I přes nepříznivé 
podmínky pro pořádání kulturních akcí v posledních letech se sboru podařilo ve spolupráci s SDH Pikov 
pokračovat v realizaci masopustních průvodů. Již tradiční akcí zajišťovanou SDH Borotín se stalo stavění 
májky spojené s opékáním buřtů pro nejmenší. V roce 2022 byla po nucené pauze znovu uspořádána 
pouťová zábava a množství návštěvníků bylo překvapením pro všechny pořadatele. Zástupci sboru se snažili 
v uplynulém období účastnit i ostatních akcí pořádaných městysem Borotín. Brigádnickou výpomocí jsme 
odpracovali i desítky hodin pro místní hospodáře. 
Závěrem bych chtěl poděkovat všem, kteří sboru pomáhají v udržení činnosti a doufám, že se nám podaří 
najít další členy pro zachování dlouholeté hasičské tradice v obci. 

Ing. Karel Tůma 
 

SDH Pikov 
     SDH Pikov dosahuje již řadu let vynikajících výsledků na poli požárního sportu. V postupových soutěžích, 
které pořádá Sdružení hasičů Čech, Moravy a Slezska, reprezentujeme Jihočeský kraj na republikové úrovni 
od r. 2010 až do dneška, téměř nepřetržitě. Počátky nynějšího rozkvětu hasičského sboru v Pikově započaly 
po roce 2002, kdy mladá nastupující generace místních hasičů začala velice efektivně a cílevědomě pracovat. 
Z neznámé osady na Táborsku se tak rázem stal sbor, o kterém bylo - a stále je slyšet, jak na krajské, tak i na 
republikové úrovni. I díky již dříve realizovaným projektům se nám podařilo v posledních letech sbor 
stabilizovat na špičkové úrovni. Pravidelně se setkáváme na vrcholových akcích s hasičskou elitou a i nadále 
sbíráme nespočet zkušeností. Rozšiřujeme počet lidí zapojených do naší činnosti a snažíme se přitahovat 
nové hasiče i ze vzdálenějšího okolí. Nyní se už také hlavně snažíme nabízet naše zkušenosti a nové 
tréninkové zázemí mladým hasičům. Zejména těm, kteří mají chuť na naši práci navázat a pomoci nám                
i nadále udržovat se mezi nejlepšími. 

 
 

                                                                     
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Foto z roku 
2019 - 
okrsková 
soutěž 
pořádaná 
SDH Pikov 
v Borotíně 
na hřišti. 



SDH Kamenná Lhota 
     Vážení čtenáři, dovolte mi pár slov o SDH 
Kamenná Lhota. Sbor v minulém roce oslavil 
90 let své činnosti. V poslední době jsme se 
zaměřili na činnost společenskou. Jen 
namátkově setkání rodáků z Kamenné Lhoty, 
za které jsme sklidili obrovské poděkování od 
účastníků. Neméně úspěšnou akcí bylo 
přivítání sv. Martina v Kamenné Lhotě. 
Martin přijel na skutečném bílém koni               
a dobovém rouchu. Nechyběl ani skutečný 
žebrák v roztrhaném kabátě.  
     Závěrem mi nezbývá než pánům Boučkům 
na fotce a ostatním zakladatelům slíbit,          
že sbor zaniknout nenecháme. 

 František Král 
 

SDH Libenice 

     Činnost sboru dobrovolných hasičů, stejně jako ostatních sborů, je zaměřena na činnost v protipožární 
ochraně a skládá se především z obnovy a údržby výzbroje a výstroje. Samozřejmostí jsou brigády, které 
sboru pomáhají získávat prostředky na vlastní činnost. 
Jak je ovšem trendem současné doby na malých vesnicích, stávají se i hasiči v Libenicích pilířem 
společenského života. Klubovna v hasičské zbrojnici je místem pravidelného setkávání a kromě tradičního 
hasičského plesu pořádají pro veřejnost každoročně několik, dnes již pravidelných akcí jako pálení čarodějnic, 
pletení pomlázek o velikonoční neděli nebo 
dětský den. 
    Dne 11.02.2023 uspořádal Sbor dobrovolných 
hasičů Libenice v sále Hostince Na Františku 
tradiční hasičský ples. K tanci i poslechu, jako 
komu bylo vhod, hrála hudební skupina Hošna 
Band, která se postarala o skvělou atmosféru. 
Výborná hudební produkce, bohatá tombola       
a dobrá zábava přilákaly místní i přespolní, díky 
čemuž se ples těšil hojné návštěvě. Děkujeme 
všem, kteří přispěli do tomboly i návštěvníkům 
plesu za podporu Sboru dobrovolných hasičů 
Libenice. 
 

 

MS Borotín 

     Myslivecký spolek Borotín má pronajatou honitbu od HS Borotín o výměře 1740 ha. Spolek má v současné 
době 32 členů a 2 hosty. Mimo hlavní činnosti výkonu práva myslivosti, kam patří zimní přikrmování zvěře, 
výroba a údržba mysliveckých zařízení, kynologická činnost, se členové spolku věnují i dalším aktivitám 
v obci. Každoročně v lednu myslivecký spolek pořádá tradiční myslivecký ples s bohatou tombolou. Členové 
spolku se účastní brigád v okolních lesích, kde pomáhají při odstraňování starých oplocenek. V květnu 
letošního roku zorganizovali pro zájemce ukázku výcviku loveckého dravce.  V brzké době začne sklizeň luk 
na senáž a seno. V této době se velká část myslivců aktivně zapojuje do procházení ploch před senosečí            
a vyhledávání srnčat, aby zabránili jejich střetu se sklízecími stroji.  Na podzim a v zimě pořádají společné 
hony na divoké kachny a naháňky na černou zvěř a lišky. 
                                                                                                                                                           Ing. Antonín Šmejkal                                                     



Osvětová beseda Borotín, z. s.  

     Osvětová beseda Borotín byla po desetiletí vyloženě dámským spolkem, který pomáhal obci a baroknímu 
dvoru při zajištění některých akcí, a i ženy samy pořádaly výstavy, kurzy, přednášky, zábavy i první plesy 
městyse. Dne 5. února 2019 dostala Osvětová beseda Borotín nový rozměr – pustili jsme se, po více než 55 
letech, do ochotnického divadla. To teď tvoří velkou část naší činnosti a členky spolku se staly zároveň herci, 
ale i kulisáky, nápovědy, pokladní, švadleny... Soubor prací kolem divadla je velmi rozsáhlý, kdo chce, ten si 
tam svoji parketu najde.  

Ochotnický soubor Osvětové besedy Borotín má za sebou tři úspěšné inscenace: 

 pohádku Lotrando a Zubejda, kde pro nás bylo vše nové a já s Danou Kroužkovou, coby režisérky, jsme 
bez zkušeností a vzdělání postupovaly metodou: pokus – omyl. Ale všichni nás pochválili za snahu, tak 
se jelo dál. Výtěžek z jednoho vystoupení šel na sbírku na obnovu historických a kulturních objektů             
v obci – opravu schodů postranní kazatelny v kostele.  

 pohádku Hrátky s čertem. Její zkoušky nám překazil covid a tak se příprava protáhla až do roku 2021      
a její uvedení až do dubna 2022. Výtěžek jednoho představení jsme věnovali Hospicu Jordán. Ohlas         
na druhou pohádku jsme si zas vychutnali, a tak se v letošním roce naši příznivci dočkali třetího počinu   

 komedie Světáci. S ní jsme nakonec uspěli i při vystoupeních ve Střezimíři, Sudoměřicích a Opařanech.  
 
A současnost?  
     Začali jsme i s dětmi ochotníků studovat muzikál Ať žijí duchové, který je jako stvořený pro naši zříceninu. 
Vystoupení není zatím naplánované, jsme na začátku...... Ale protože děti ochotníků jsou velmi šikovné             
a už k divadlu vedené, věříme, že hru letos na zřícenině uvedeme. 

A naše prezentace obce?  
     Pohádku Lotrando a Zubejda jsme jeli hrát až na daleký Křivoklát, za což jsme byli odměněni spoustou 
kostýmů. V minulém roce jsme prezentovali svou činnost sehráním humorné scénky při soutěži Vesnice roku 
2022, na jaře v barokním dvoře ve starých krojích jsme vynášeli Moranu, v adventu jsme dvakrát sehráli          
v barokním dvoře příběh svaté rodiny.  

     Uspěli jsme se žádostí o grant na ozvučení a osvícení sálu a jeviště a k venkovnímu vystupování jsme              
z grantu pořídili ještě stany a sety k sezení i parket a bezdrátovou reprosoustavu. S předfinancováním 
pomohla obec, všechny získané věci je domluveno, že budou sloužit i k účelům obecním.  
Obec dala od dubna spolku OB do užívání budovu bývalé hospody č. p. 78. Totiž my ji, jako jediný spolek,     
ke své ochotnické i spolkové činnosti bezvýhradně potřebujeme. Členky se zavázaly budovu udržovat, 
provozovat, pomáhat zde s pořádáním akcí i úklidem.  

Na SETKÁNÍ RODÁKŮ budovu otevřeme a připravíme výstavu kostýmů a rekvizit divadla na chodbě hospody. 
Tak se přijďte podívat!  

Za OB: Milena Peterková 
 
 
Zahrají k poslechu i tanci v sobotu 24. června 2023   
v sále obecního domu v Borotíně 

 
Pořádá Osvětová beseda Borotín, z.s. 
Začátek: 19.00 hodin, vstupné: 200,- Kč 
 
Předprodej vstupenek bude od 10. května 2023  
ve Smíšence a na poště Partner v Borotíně 
 



FOTBAL 
Fotbal stále baví děti i rodiče 

     Fotbalový oddíl dětí TJ Sokol Borotín už má za sebou většinu jarní části soutěže a může se pyšnit skvělými 
výsledky a úspěchy. Stejně jako v podzimní části je okresní soutěž přihlášena pro dvě nejmladší kategorie, 
minipřípravku a mladší přípravku. Přestože nám jarní počasí moc nepřálo a některé zápasy byly přeloženy, 
nás v následujících týdnech čeká pár posledních zápasů. 
Jedním z jejich největších úspěchů bylo získání třetího místa na turnaji mladších přípravek, který se konal     
1. května na fotbalovém hřišti Větrovy. Náš tým se v konkurenci týmů z okolních měst probojoval do zápasu 
o 3.-4. místo, ve kterém až při závěrečných penaltách rozhodl mistrovský kop Štěpána Grepla. Turnaj byl 
napínavý a hráči prokázali své fotbalové dovednosti a týmovou spolupráci. Třetí místo z deseti týmů je 
skvělým výsledkem, který svědčí o tom, že už se kluci a holky něco naučili a že jsou v dobré formě, protože 
celý turnaj uhráli pouze s dvěma hráči na střídání. 
      Další novinkou, kterou jsme letos vyzkoušeli byl turnaj školních týmů McDonald's Cup, na který pod 
záštitou školy vyrazilo nejprve družstvo žáků 1.-3. třídy a o týden později žáci 4.-5. třídy. Mladší vybojovali 
12 místo z 19 škol a starší 17. místo z 25 škol. S výsledky jsme spokojeni a budeme doufat, že se z účasti 
Borotínské školy stane tradice. 
K pokroku  jistě pomáhá i to, že tréninky byly nově zavedeny dvakrát týdně, za což trenérům velice děkujeme. 
Trenérská sestava se ustálila na dvojici Miroslav Pinc a Jakub Marek u minipřípravky a Martin Pinc a Zdeněk 
Křivský u mladší přípravky. Přestože je to pro ně náročné zvládnout každý týden dva tréninky a jeden zápas, 
zvládají to skvěle a za jejich dobrovolnou práci s dětmi zaslouží obdiv.  
     A přestože se rodiče a trenéři pravděpodobně už těší na konec sezóny, u dětí nadšení nepolevuje.               
Na poslední zápas s Chotovinami dorazilo dokonce víc dětí, než máme ve výbavě dresů. Děti se musely 
zvládnou na střídačce převlékat a odměnou jim bylo vítězství 10:6. Doufáme, že zájem dětí neopadne                 
a v příštím roce zvládneme sestavit i družstvo starší přípravky.  
                                                                                                                                                                Markéta Marková 
 

 



BASKETBALL 
Basketbalový turnaj 19. - 21. května 

     Tradiční květnový turnaj se letos protáhl do tří 
dnů, protože o turnaj byl velký zájem. Vybrali jsme  
10 mužstev, bohužel těsně před turnajem se pro 
zranění omluvila Lomnice nad Popelkou, tak jsme 
museli improvizovat a udělat tři skupiny po třech. 
Myslím, že se turnaj povedl, protože všechna 
zúčastněná mužstva pěla při odjezdu chválu                      
a zamlouvala si už příští rok. Chci poděkovat všem 
hráčům za výborné výkony, všem spolupořadatelům 
za pomoc - kolegům z práce, kuchařce ve školní 
kuchyni, zapisovatelům, rodičům za fandění, pečení 
a prodávaní a vedení obce a paní ředitelce za finanční 
podporu. 
Tygří Borotín (žlutí) Bk Znojmo 69-24 
                                    Bk Jeseník 52-24 
                                    Wizards Praha 60-29 
                                    Junior Kralupy 45-32 
                                    Junior Kralupy 37-18 

Tygří Borotín (modří) Vysocina Jihlav 31-41 
                                      Wizards Praha 12-47 
                                      Bk Znojmo 20-65 
                                      Ask Lovosice 24-45 
                                      Bk Znojmo 32-47 

Lonští vítězové obhájili prvenství a prezentovali se velmi dobrou hrou. Ve finále jim soupeř dlouho vzdoroval, 
ale druhý poločas ukázal tygří sílu. 

Naše mladší družstvo nastupovalo proti dětem o tři roky starším, bojovalo a ukázalo své možnosti a za dva 
roky bude rovněž velmi dobře. Nejlepším střelcem turnaje byl Kvido Hrdina. Mezi nejlepší pětici turnaje byli 
vybráni Kohout Vojtěch a Linhart Jakub. Slalom vyhrál Kvido Hrdina a střelbu David Šimek. 

Trenéři Tygrů Borotin  Láďa - Anna 

 

   



 

Borotínští skauti vyhlíží léto 

      Skautské středisko v obci Borotín se opět chystá na nezapomenutelný letní tábor plný dobrodružství           
a zábavy. Tábor se koná, jako vždy, na našem oblíbeném tábořišti Yukon u Haškovcovy Lhoty a bude trvat 
od 15. července do 29. července 2023. Všichni se již těšíme na společné přípravy a vše, co na dvou týdnech 
mimo civilizaci máme rádi. Telefony vyměníme za baterku a repelent, sprchu za řeku a ložnici za podsadu        
s karimatkou :) 
Kromě letního tábora se vedoucí snaží o pravidelné aktivity v podobě schůzek a výprav.  
     V dubnu se naše vedoucí Dáda a Eliška vypravily s početnou partou děti na dvoudenní výpravu vlakem    
do Votic. Nechybělo vyrábění čarodějnice, hry v přírodě a společné spaní v klubovně Votických skautů. Děti 
si vyzkoušely, jaké to je nést si kompletní výbavu v krosně a přesvědčily se, že je lepší zbytečnosti nechat 
doma.Příští výprava, kterou povede zkušený vůdce Fíla, bude opravdu velkolepá. Účastníci se mohou těšit                  
na napínavou lesní hru, kde budou muset spolupracovat, plnit úkoly a učit se skautské dovednosti. A co víc, 
budou mít příležitost naučit se vařit v přírodě a vyzkoušet si přípravu pokrmů na ohniště. A pokud bude 
počasí přát, dojde i na první letošní spaní ve stanu.  

     Dalším důvodem, proč se nemůžeme dočkat letního počasí, je to, že jsme oddílové vybavení rozšířili                    
o paddleboard, na kterém snad již brzy vyrazíme alespoň na Borotínský rybník. Pořízení paddleboardu bylo 
částečně financováno z dotačního programu obce, které tímto velice děkujeme za podporu. Mimo to 

doufáme, že nám blízká budoucnost přinese další radost. Nechceme předbíhat, ale možná bude i klubovna🙂 
 
     Pokud pro své děti hledáte smysluplné využití volného času, přihlašte ho do našeho oddílu. Místo máme 
a do svých řad přijmeme velké i malé, holky i kluky, zkrátka každého, kdo se nebojí nových zážitků! 

Markéta Marková 

                             
 
 

Pošta v Borotíně oslaví 150 let od svého založení 
 
     Poštovní úřad byl v Borotíně zřízen 18.07.1873. Teprve v r. 1928 byl vybaven 
telefonem. Kancelář poštovního úřadu byla v I. patře borotínské radnice. 
Později byly v těchto prostorách vybudovány byty  a pošta se přestěhovala do 
domu čp. 147 „u Lachoutů“. 
Z té doby pamatujeme p. poštmistra Hubku, poštovní doručovatele p. Smažíka,                         
p. Jindrákovou a Fárovou nebo doručovatele p. Boučka, který okolní vesnice 
objížděl na motorce. Byly to krásné časy, kdy Vám do schránky chodily ručně 
psané pohlednice a dopisy. Poštou se také posílala zabijačka a jiné dobroty 
příbuzným.  
V osmdesátých letech, po dokončení nákupního střediska pošta v Borotíně přesídlila do suterénu 
„obchoďáku“. Poštmistrovou byla p. Kabíčková, později vedly poštu p. Kratochvílová z Jistebnice a p. Fárová. 
K poště náležely dva doručovací rajony, které za každého počasí obstarávaly poštovní doručovatelky                  
p. Hrbková, Boučková, Čermáková, Vavříková. Mnoho brigádníků se také vystřídalo při sobotní roznášce 
novin nebo zastupování doručovatelek. 
Z budovy místní Jednoty se po letech pošta opět vrátila do budovy radnice a využila prostor v přízemí po 
zrušené pobočce spořitelny. Zrekonstruované prostory využívá dodnes. Reorganizací České pošty došlo 
k převedení doručovacího obvodu pod poštu Jistebnice, poté do Tábora. Pro další zachování dostupnosti 
poštovních služeb v Borotíně přešla 1. června 2017 místní pobočka pod správu obce.  Poštu Partner vedla    
p. Kromková a po ní nastoupila p. Šmejkalová. 
 
     Budeme rádi, když nám čtenáři pomohou s doplněním jmen dalších lidí, kteří na naší poště pracovali,      
aby „výroční“ zápis v kronice byl úplný.  

Redakce 



 

Zápis z 3. zasedání zastupitelstva  
městyse Borotín konaného dne 16. února 2023 od 19,00 
hodin v zasedací místnosti na radnici v Borotíně 
1. Zahájení, jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu, 
program zasedání 
1.1 Zahájení, jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
Zasedání zahájila a řídila paní Mgr. Lenka Pípalová. Zasedání 
je schopno se usnášet. Je přítomno 10 zastupitelů (67 % 
zvolených) a 2 hosté. 
Zapisovatelem byla jmenována Milena Peterková, 
ověřovateli zápisu byly jmenovány Božena Kabíčková a Jana 
Fárová. 
1.2 Program zasedání 
Předsedající navrhla program 3. zasedání zastupitelstva. 
Vyzvala členy zastupitelstva, aby se vyjádřili, zda souhlasí        
s navrhovaným programem, nebo zda navrhují předložený 
program doplnit či změnit. Bylo přistoupeno k hlasování 
o programu. 
Návrh na usnesení č. 56: Zastupitelstvo schvaluje program 
3. zasedání zastupitelstva dle návrhu předneseného 
předsedající. 
Výsledek hlasování: 10 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 56 bylo schváleno. 
 2. Zápis z minulého zasedání zastupitelstva 
Předsedající vyzvala zastupitele, aby se vyjádřili, zda mají        
k zápisu z minulého zasedání nějaké připomínky či jej chtějí 
doplnit.  
3. Postup prací na obecních stavbách, granty, projednání 
smluv 
3.1 Výstavba MK na sídlišti U Buzína 
Starosta informoval zastupitele o situaci na stavbě, zejména 
řešení dodávky pitné vody. Proběhla schůzka s vlastníky 
přilehlých nemovitostí. Dle dohody proběhne zakreslení 
nové situace. Zastupitelé vzali informace na vědomí. 
K jednání se připojila paní Markéta Marková, počet 
přítomných zastupitelů je 11 (73 %), zastupitelstvo je 
usnášeníschopné. 
3.1.1 Žádost p. Tibora Lukačovského 
Zastupitelé projednali žádost pana Tibora Lukačovského  
o předběžné stanovisko ke zřízení vedlejšího technického 
vjezdu na soukromý pozemek, odstranění vysázených dřevin 
a kompostéru.  
Projednání výše uvedených záležitostí patří mezi působnosti 
a pravomoci obecního úřadu. Zastupitelé projednali 
možnost zřízení technického vjezdu za předpokladu,                 
že obrubníky okolo nové komunikace nebudou v místě 
vjezdu sníženy. Jednání o případném vjezdu bude možné až 
po dokončení stavby. 
Návrh na usnesení č. 57: Zastupitelstvo pověřuje starostu, 
místostarostku a zaměstnance úřadu dalším jednáním. 
Výsledek hlasování: 10 pro, 0 proti, 1 zdržel se. Usnesení  
č. 57 bylo schváleno. 
K jednání se připojil pan Ondřej Pacovský, počet přítomných 
zastupitelů je 12 (80 %), zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
3.2 Opakovaná žádost MMR na opravu místních 
komunikací  
MMR zatím nový dotační titul na opravy místních 
komunikací nevyhlásilo. V případě, že k vyhlášení dojde,        
je zapotřebí mít vybrány dodavatele akce. Zastupitelé 
projednali seznam firem do výběrového řízení (VŘ)  
a administrátora VŘ pro akci. 
Byly navrženy tyto firmy:  

Colas CZ a.s., Strabag a.s., Swietelsky stavební s.r.o., DAICH 
s.r.o. 
Administrace VŘ – firma TAREKA s.r.o.  
Návrh na usnesení č. 58: Zastupitelstvo schvaluje seznam 
firem pro oslovení k podání nabídek v rámci výběrového 
řízení a administrátora výběrového řízení na akci „Oprava 
místních komunikací Borotín“. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení  
č. 58 bylo schváleno. 
3.3 POV Jihočeského kraje 
Byla podána projektová žádost do POV Jihočeského kraje na 
úpravu prostranství před základní školou. V rámci projektu 
dojde k odstranění stávající zděné zastávky, úpravě 
terénních nerovností, instalaci dlažby pod novou zastávku, 
vznikne nová zastávka se zelenou střechou. Bude doplněna 
část mobiliáře: lavičky, odpadkové koše, kolostavy  
a venkovní truhlíky. Rozpočet projektu je cca 500.000,- Kč.  
Zastupitelé vzali informaci na vědomí 
3.4 Dotace a příspěvky z rozpočtu obce 
Zastupitelé projednali znění výzev a smluv k programovým 
dotacím obce. 
Návrh na usnesení č. 59: Zastupitelstvo schvaluje znění 
dotačních titulů a smluv o poskytnutí dotace z rozpočtu obce 
pro rok 2023. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení  
č. 59 bylo schváleno. 
4. Nemovitosti v majetku obce 
4.1 Rekonstrukce č. p. 75 
Zastupitelé vzali na vědomí postup oprav a rekonstrukce  
č. p. 75.  
Probíhají opravy interiérů v západním křídle. V bytech 
probíhá vysoušení a budou položeny podlahové krytiny.  
Zastupitelé projednali způsob pronájmu bytů a výši 
nájemného. 
Návrh na usnesení č. 60: Zastupitelstvo pověřuje radu 
městyse vyhlášením záměru na pronájem a výběrem 
vhodného nájemce. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení  
č. 60 bylo schváleno. 
4.2 Oprava stropů v č. p. 261 – 263 
V rámci údržby bytového fondu se provádí zateplení stropů 
ve vchodech řadových bytových domů. Zastupitelé vzali 
informaci na vědomí. Dále vzali na vědomí informace o stavu 
některých bytů – výskyt plísní, nevyhovující podlahové 
krytiny a nutnost opravy střešní krytiny (výměny)                      
na řadových domech.  
4.3 Prodej rodinných řadových domů 
Zastupitelé projednali podmínky prodeje rodinných 
řadových domů č. p. 251 – 259, na které mají současní 
nájemci uzavřeny smlouvy o smlouvě budoucí kupní. Dále    
je třeba geodeticky zaměřit a rozdělit pozemky před                   
a za nemovitostmi, vyhlásit záměr prodeje a sepsat kupní 
smlouvy. 
Návrh na usnesení č. 61: Zastupitelstvo schvaluje prodej 
všech řadových domů č. p.  251 – 259 za cenových podmínek 
uvedených ve smlouvách o smlouvách budoucích kupních, 
pověřuje radu městyse vyhlášením záměru a dalšími úkony 
potřebnými pro zdárný průběh převodu. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení  
č. 61 bylo schváleno. 
 
 



 

4.3.1 Prodej č. p. 260 
Zastupitelé projednali možnost prodeje řadového domu, 
který je v majetku obce a není zde uzavřena smlouva  
o smlouvě budoucí kupní. 
Návrh na usnesení č. 62: Zastupitelstvo schvaluje prodej 
domu č. p. 260 za tržní cenu a pověřuje radu městyse 
vyhlášením záměru. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení  
č. 62 bylo schváleno. 
Probíhají jednání o možnosti instalace fotovoltaických 
elektráren na některé nemovitosti v majetku obce. 
5. Informace o provozu příspěvkových organizací obce 
5.1 ZŠ a MŠ Borotín 
Ředitelka školy informovala zastupitele o provozu ZŠ a MŠ.  
Informovala o realizovaných a připravovaných akcích v první 
polovině roku 2023: Lyžařský výcvikový kurz, karneval, 
zájezd do Itálie, basketbalový turnaj O pohár Borotína. 
Informovala o omezení provozu ZŠ z důvodu vysoké 
nemocnosti zaměstnanců a omezení provozu MŠ o jarních 
prázdninách, kdy jsou přihlášeny pouze 2 děti. 
Informovala o přípravě příměstských táborů.  
Informovala o novém složení Školské rady a zásadních 
připomínkách z jejího ustavujícího zasedání – zajištění 
bezpečné cesty dětí do školy (zejména z oblasti sídliště  
U Buzína). 
5.2 Sociální služby městyse Borotín 
Ředitel SSMB informoval zastupitele o aktuální situaci 
v organizaci, počtu klientů, uzavřených smluv a personálním 
obsazení služby. Zastupitelé vzali informace na vědomí. 
6. Připomínky, diskuse, různé 
6.1 Pronájem obecních pozemků k zemědělskému využití 
Zastupitelé projednali žádost firmy EUROFARMS AGRO-B 
s.r.o. o prodloužení pronájmu zemědělsky 
obhospodařovaných pozemků. 
Návrh na usnesení č. 63: Zastupitelstvo pověřuje radu 
městyse zveřejněním pobídky na pronájem obecních 
zemědělsky obhospodařovaných pozemků. Další jednání 
bude probíhat na následující schůzi zastupitelstva. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení  
č. 63 bylo schváleno. 
6.2 Smlouva o věcném břemeni 
E-on – umístění kabelu na obecním pozemku – vedení NN 
v Kamenné Lhotě.  
Návrh na usnesení č. 64: Zastupitelstvo schvaluje znění 
smlouvy o zřízení věcného břemene na umístění kabelu NN 
+ kabelového pilíře na pozemku parc. č. 294 v k. ú. Kamenná 
Lhota u Borotína. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 64 bylo schváleno. 
6.3 Směna pozemků s Jihočeským krajem 
Zastupitelé projednali vyhlášení záměru na darování a přijetí 
nemovitého majetku mezi Jihočeským krajem a městysem 
Borotín. 
Návrh na usnesení č. 65: Zastupitelstvo schvaluje vyhlášení 
záměru na darování a přijetí nemovitého majetku mezi 
Jihočeským krajem a městysem Borotín dle geometrického 
plánu.  
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 65 bylo schváleno. 
6.4 Povodňový plán 
Zastupitelstvo projednalo aktualizaci povodňového plánu 
městyse Borotín a seznam členů povodňové komise. 

Návrh na usnesení č. 66: Zastupitelstvo schvaluje aktualizaci 
povodňového plánu a členy povodňové komise. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení  
č. 66 bylo schváleno. 
6.5 Prodej pozemků – systém  

- Navazující obecní pozemky 
- Nesnižovat průjezdnost komunikací   
- Zohlednit chyby vzniklé v rámci digitalizace 
- Preferovat směnu 
- Nesnižovat hodnotu obecního majetku 
- Negativní stanovisko musí mít plán, jak 

s pozemkem naložit – neoprávněné užívání 
- Ke každé žádosti bude přistupováno individuálně 

Návrh na usnesení č. 67: Zastupitelstvo schvaluje kritéria 
pro nakládání s obecními pozemky. 
Výsledek hlasování: 11 pro, 0 proti, 1 zdržel se. Usnesení       
č. 67 bylo schváleno. 
6.6 Veřejné prostranství 
Zastupitelé projednali postup při záboru obecního 
prostranství a zároveň diskutovali o úklidu veřejných 
prostranství od psích exkrementů. 
Návrh na usnesení č. 68: Zastupitelstvo pověřuje starostu 
a zaměstnance úřadu k jednání k odstranění neoprávněného 
záboru veřejného prostranství. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 68 bylo schváleno. 
6.7 Nabídka COMPAQ na ukládání odpadů 
Zastupitelé projednali nabídku firmy na likvidaci odpadů  
ze sběrného dvora. 
Návrh na usnesení č. 69: Zastupitelstvo schvaluje smlouvu 
na likvidaci odpadů. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 69 bylo schváleno. 
6.8 Kalendář kulturních akcí  
Zastupitelé vzali na vědomí kalendář kulturních akcí, které se 
uskuteční v Borotíně a okolí. Setkání rodáků se bude konat 
10. 6. 2023. 
7. Závěr 
 
Zápis ze 4. zasedání  
zastupitelstva městyse Borotín konaného dne 20. dubna 
2023 od 19,00 hodin v zasedací místnosti na radnici                    
v Borotíně 
1. Zahájení, jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu, 
program zasedání 
1.1 Zahájení, jmenování zapisovatele a ověřovatelů zápisu 
Zasedání zahájila a řídila paní Mgr. Lenka Pípalová. Zasedání 
je schopno se usnášet. Je přítomno 13 zastupitelů (87 % 
zvolených) a 2 hosté. 
Zapisovatelem byl jmenován Ing. Antonín Brož, ověřovateli 
zápisu byli jmenováni Markéta Marková a Ladislav Novotný. 
1.2 Program zasedání 
Předsedající navrhla program 4. zasedání zastupitelstva. 
Vyzvala členy zastupitelstva, aby se vyjádřili, zda souhlasí  
s navrhovaným programem, nebo zda navrhují předložený 
program doplnit či změnit. Bylo přistoupeno k hlasování 
o programu. 
Návrh na usnesení č. 70: Zastupitelstvo schvaluje program 
4. zasedání zastupitelstva dle návrhu předneseného 
předsedající. 
Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 70 bylo schváleno. 



 

 2. Zápis z minulého zasedání 
Předsedající vyzvala zastupitele, aby se vyjádřili, zda mají        
k zápisu z minulého zasedání nějaké připomínky či jej chtějí 
doplnit.  
3. Postup prací na obecních stavbách, projednání smluv 
3.1 Výstavba MK na sídlišti U Buzína 
Starosta informoval zastupitele o situaci na stavbě, zejména 
řešení dodávky pitné vody. Připravuje se výkresová část 
zaměření stavby. Probíhají práce na posílení vodovodu. Bude 
zřízena služebnost s Jihočeským krajem na vedení protlaku 
pod komunikací II/120. Zastupitelé vzali informace                   
na vědomí. 
3.2 Opakovaná žádost MMR na opravu místních 
komunikací  
Byla vyhlášena výzva na MMR, přednostně budou 
podporovány žádosti obcí z tzv. strukturálně postižených 
krajů. Termín předložení žádosti je 5. června 2023, termín 
realizace v roce 2024, maximální dotace 50% uznatelných 
nákladů. Zastupitelé projednali podání žádosti, administraci 
žádosti provede Ing. Příbramská. 
Návrh na usnesení č. 71: Zastupitelstvo schvaluje podání 
žádosti a administraci projektové žádosti a odkládá realizaci 
výběrového řízení na dodavatele akce až po zveřejnění 
výsledků dotačního programu. 
Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 71 bylo schváleno. 
Zastupitelé dále projednali možnosti oprav některých 
komunikací v letošním roce z rozpočtu obce. 
Zastupitelé vzali na vědomí postup prací na opravách MK – 
u Petráňových rybníčku a do Pejšovy Lhoty. Dále probíhá 
oprava MK z Řevnova na Basantku. Dále proběhne oprava 
komunikace okolo nového sběrného dvora směrem 
k Šeboru. 
3.3 Výměna vodoměrů 
Zastupitelé projednali seznam firem pro výběrové řízení na 
výměnu vodoměrů. Dle platné legislativy by mělo dojít 
k výměně všech vodoměrů starších 6 let (cca 260 ks). 
Navrhované firmy: 
MONTOP CZ spol. s r.o., Hlinická 1508/9, 390 02 Tábor,         
IČ: 04384113 
ČEVAK a.s., Severní 2264/8, 37010 České Budějovice,             
IČ: 60849657 
Sanitas Tábor – Zdeněk Vobinuška, Na Rokli 237, 390 03 
Tábor, IČ: 13519271 
David Jiří Fiala, Zvěstonín 6, 391 33 Jistebnice, IČ: 05367239 
Návrh na usnesení č. 72: Zastupitelstvo schvaluje realizaci 
výměny vodoměrů a seznam firem pro výběrové řízení. 
Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení        
č. 72 bylo schváleno. 
4. Nemovitosti a pozemky v majetku obce 
4.1 Rekonstrukce č. p. 75 
Práce byly dokončeny, byl vyhlášen záměr na pronájem           
2 malometrážních bytů určených přednostně pro seniory. 
Přihlásili se 2 zájemci, nájemní smlouvy budou uzavřeny      
od 1. 5. 2023 na 1 rok s možností prodloužení. Dále byly 
zrekonstruovány 2 místnosti se sociálním zařízením 
v západní části budovy. V letošním roce bude ještě řešena 
oprava pavlače – minimálně cenová nabídka a návrh               
na řešení. 
Zastupitelé vzali informace na vědomí. 
4.2 Oprava stropů v čp. 261 – 263 
Zastupitelé vzali na vědomí informaci o ukončení akce.  

4.3 Prodej rodinných řadových domů 
Zastupitelé vzali na vědomí postup prací. Bylo provedeno 
geodetické zaměření jednotlivých pozemků, připravuje se 
návrh na vklad do KN. Na základě podkladů od geodetické 
firmy bude vyhlášen záměr na prodej. 
4.3.1 Prodej č. p. 260  
Obec obdržela znalecký posudek, cena obvyklá byla určena 
na 3.100.000,- Kč. Nájemní smlouva současným nájemcům 
končí 30. 5. 2023. Zastupitelé projednali prodloužení 
nájemní smlouvy do 31. 12. 2023. 
Návrh na usnesení č. 73: Zastupitelstvo schvaluje 
prodloužení nájemní smlouvy se stávajícími nájemci 
do 31. 12. 2023. 
Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 73 bylo schváleno. 
4.4 Další nemovitosti v majetku obce 
Zastupitelé diskutovali o využití č. p. 1 v Borotíně                           
a č. p. 27-28 v Libenicích (škola). Byl proveden posudek         
na technický stav budovy č. p. 1. Další dokumentace bude 
zpracovávána až na základě konkrétních požadavků obce. 
K jednání se připojil pan Jan Kromka, počet přítomných 
zastupitelů je 14, zastupitelstvo je usnášeníschopné.  
4.5 Pronájem zemědělsky využívaných pozemků v majetku 
obce 
Byla vyhlášena pobídka pro předkládání návrhů na využití 
zemědělských pozemků v majetku obce. Jedinou nabídku 
předložil stávající nájemce, firma EUROFARMS AGRO-B s.r.o. 
Návrh na usnesení č. 74: Zastupitelstvo schvaluje 
prodloužení pachtovní smlouvy za podmínek uvedených 
v nabídce do 31. 3. 2029. 
Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 74 bylo schváleno. 
4.6 Směna pozemků s Jihočeským krajem 
Byl vyhlášen záměr na směnu pozemků. Nebyla vznesena 
žádná připomínka. 
Návrh na usnesení č. 75: Zastupitelstvo schvaluje záměr 
vzájemného darování 
pozemkových parcel katastru nemovitostí č. 2193/90                
o výměře 2 m2, ostatní plocha, ostatní komunikace, 
č. 2251/12 o výměře 498 m2, ostatní plocha, ostatní 
komunikace, č. 2251/14 o výměře 22 m2, ostatní plocha, 
ostatní komunikace a č. 2251/16 o výměře 24 m2, ostatní 
plocha, ostatní komunikace, které jsou zapsány 
u Katastrálního úřadu pro Jihočeský kraj, Katastrální 
pracoviště Tábor v katastru nemovitostí na listu vlastnictví    
č. 434 pro obec Borotín a k. ú. Borotín u Tábora 
v dosavadním vlastnictví Jihočeského kraje za pozemkové 
parcely katastru nemovitostí č. 2178/15 o výměře 3920 m2, 
ostatní plocha, silnice a č. 2182/4                  o výměře 124 m2, 
ostatní plocha, silnice, které jsou zapsány u Katastrálního 
úřadu pro Jihočeský kraj, Katastrální pracoviště Tábor 
v katastru nemovitostí na listu vlastnictví    č. 10001 pro obec 
Borotín a k. ú. Borotín u Tábora v dosavadním vlastnictví 
Městyse Borotín, IČO 252107, kdy poplatek spojený 
s návrhem na vklad vlastnického práva do katastru 
nemovitostí uhradí obě smluvní strany solidárně, 
Zastupitelstvo schvaluje směnu pozemků dle přiloženého 
návrhu. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 2 zdržel se. Usnesení       
č. 75 bylo schváleno. 
 
 



 

4.7 Prodej pozemku 
Byl vyhlášen záměr na prodej pozemku panu Františku 
Kuželkovi, nebyla vznesena žádná připomínka. 
Návrh na usnesení č. 76: Zastupitelstvo schvaluje prodej 
pozemku za cenu 200,- Kč/m2. 
Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 76 bylo schváleno. 
4.8 Návrh na zpracování územní studie Z.BO.6. 
Návrh na usnesení č. 77: Zastupitelstvo schvaluje zpracování 
územní studie Z.BO.6. 
Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 77 bylo schváleno. 
4.9 Návrh na směnu pozemků mezi obcí a farností 
Starosta informoval zastupitele o jednáních ohledně možné 
směny pozemků mezi farností a obcí. 
Návrh na usnesení č. 78: Zastupitelstvo schvaluje případnou 
směnu pozemků mezi farností a obcí a pověřuje starostu 
dalším jednáním. 
Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 78 bylo schváleno. 
4.10 Žádost o směnu pozemků Pacovský 
Zastupitelé vzali na vědomí a projednají na příštím zasedání. 
4.11 Žádost o odkup pozemků Michnová 
Zastupitelé opětovně projednali žádost paní Michnové.  
Návrh na usnesení č. 79: Zastupitelstvo schvaluje prodej 
části pozemku dle žádosti paní Michnové. 
Výsledek hlasování: 4 pro, 6 proti, 4 zdržel se. Usnesení č. 79 
nebylo schváleno. 
4.12 Změna územního plánu 
Pan František Kuželka žádá o změnu územního plánu. 
Zastupitelé vzali žádost na vědomí. Změna územního plánu 
je dlouhodobější záležitost a bude diskutována na dalších 
schůzích. 
5. Informace o provozu příspěvkových organizací obce 
5.1 ZŠ a MŠ Borotín 
Ředitelka školy informovala zastupitele o provozu ZŠ a MŠ.  
Informovala o plánovaných akcích o prázdninách                          
– příměstské tábory, prázdninový provoz MŠ, opravy                     
o prázdninách.  
K zápisu do 1. třídy se dostavilo 24 dětí. Zápis do MŠ 
proběhne ve dnech 3. a 4. 5. 2023. 
5.2 Sociální služby městyse Borotín 
Zastupitelé vzali na vědomí informaci o obsazení pozice 
ředitelky SSMB. Ve výběrovém řízení byla vybrána Bc. Pavla 
Janková Kohelová. Zastupitelé poděkovali panu Milanu 
Tejnorovi za práci pro sociální službu a popřáli mu mnoho 
úspěchů. 
6. Dotace a příspěvky z rozpočtu obce 
Zastupitelé projednali rozdělení dotací z rozpočtu obce. Byly 
vyhlášeny 2 dotační programy – podpora činnosti spolků        
a podpora pořádání akcí. 
Návrh na usnesení č. 80: Zastupitelstvo schvaluje poskytnutí 
příspěvků dle rozpisu v přiložené tabulce. 
Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 80 bylo schváleno. 
7. Připomínky, diskuse, různé 
7.1 Smlouva EKOKOM, a.s. 

Zastupitelé projednali znění smlouvy se společností EKO-
KOM, a.s. 
Návrh na usnesení č. 81: Zastupitelstvo schvaluje znění 
smlouvy a pověřuje starostu jejím podpisem. 
Výsledek hlasování: 14 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 81 bylo schváleno. 
Ze zasedání odešel Ondřej Pacovský. Počet přítomných 
zastupitelů je 13, zastupitelstvo je usnášeníschopné. 
7.2 Smlouva Textil Eco, a. s. 
Zastupitelé projednali znění smlouvy se společností Textil 
Eco, a. s. Nově firma nabízí 2 kontejnery na oděvy.  
Návrh na usnesení č. 82: Zastupitelstvo schvaluje znění 
smlouvy a pověřuje starostu jejím podpisem. 
Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 82 bylo schváleno. 
Zastupitelé vzali na vědomí, že použité oděvy je dále možno 
předávat do sbírky Diakonie Broumov případně  
do Táborského Šatníku. 
7.3 Žádost o finanční dar – Zdravotní klaun, o.p.s. 
Zastupitelé projednali žádost o poskytnutí finančního daru 
na podporu Zdravotních klaunů. O žádosti bude rozhodnuto 
na posledním letošním zasedání. 
7.4 Pronájem prostor na svatební obřady 
Zastupitelé projednali znění smlouvy na pronájem prostor 
v areálu zříceniny hradu Borotín na svatební obřad. 
Návrh na usnesení č. 83: Zastupitelstvo schvaluje znění 
smlouvy a výši úhrady 2.000,- Kč za obřad. 
Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 83 bylo schváleno. 
7.5 Bezplatné užívání č. p. 78  
Zastupitelé vzali na vědomí informaci o dohodě                             
o bezplatném užívání č. p. 78 spolkem Osvětová beseda. 
Členové spolku pomohou obci při zajišťování kulturních           
a společenských akcí v budově. 
 
7.6 Příspěvek na narozené dítě 
Zastupitelé projednali novou výši příspěvku na narozené 
dítě.  
Návrh na usnesení č. 84: Zastupitelstvo schvaluje výši 
příspěvku 5.000,- Kč pro děti narozené od 1. 1. 2022. 
Výsledek hlasování: 12 pro, 0 proti, 1 zdržel se. Usnesení       
č. 84 bylo schváleno. 
7.7 Rozpočtové opatření č. 3 
Zastupitelé vzali na vědomí rozpočtové opatření č. 2                   
a projednali rozpočtové opatření č. 3. 
Návrh na usnesení č. 85: Zastupitelstvo schvaluje 
rozpočtové opatření č. 3, které je přílohou zápisu. 
Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení       
č. 85 bylo schváleno. 
7.8 Setkání rodáků 
Paní Jana Čermáková a Markéta Čapková informovaly               
o připravovaném setkání rodáků, vyzvaly zastupitele k účasti   
a představily připravovaný program. 
Návrh na usnesení č. 86: Zastupitelstvo schvaluje realizaci 
akce a její financování z rozpočtu obce.  
Výsledek hlasování: 13 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Usnesení        
č. 86 bylo schváleno. 

 

 
 
 



 

FARNÍ OKÉNKO… 

 
Vážení a milí přátelé, rodáci a farníci,  

těší mě, že se můžeme často opírat o své kořeny a vracet se na místa, odkud pocházíme. Je to část naší 
identity a toho, kým jsme. Vnímám důležitost našeho místa původu o to víc, když pročítám Bibli a vidím,       
že i zásadní událost v dějinách světa, se odehrála na konkrétním místě, v konkrétním čase. Bůh se stal v Ježíši 
Kristu člověkem a narodil se za císaře Augusta v Betlémě. Ježíšova rodina, Marie a Josef, pocházeli 
z Nazareta, kam se také po útěku do Egypta vrátili. Tam Ježíš vyrůstal a odtud vyšel, aby veřejně učil a dělal 
znamení i zázraky. 

Je i v našem životě vzácné a chvályhodné vracet se na místo našeho původu. Na místa, kde naši předkové 
prožívali své životy, kde se konkrétně i do našeho života zapisovaly první zkušenosti, zážitky a kde se začal 
psát náš osobní příběh. Všímejme si, nakolik tento příběh ovlivňuje náš celý život. Bylo zvykem v izraelském 
národě neustále si připomínat, co Bůh vykonal v životě národa, předků - otců, v životě jednotlivců. 
Připomínejme si i my, jaké dobré věci se odehrály v našem příběhu. I celý život církve je o připomínání                
a slavení událostí ze života Ježíše Krista a svatých. Odkazujeme se na živé příběhy, které pro nás něco 
znamenají. Nebojme se proto oslavovat i naše rodinné příběhy. 

Na faře v Borotíně bude umístěna pamětní deska připomínající rakouského arcivévodu, pozdějšího 
českého krále a císaře, dnes v církvi blahoslaveného Karla I. Také jeho životní příběh se ukazuje jako 
inspirace. Před svou smrtí ve vyhnanství na Madeiře řekl: „Musím tolik trpět, aby se mé národy opět sblížily. 
Veškeré mé úsilí je vždy a ve všech věcech poznávat Boží vůli a správně ji následovat.“ Jeho pobyt v Borotíně 
v r. 1913 může být chvílí, která se dotýká nás na tomto místě. 

Přeji nám všem, abychom se měli kam vracet a nacházet tam pevné základy našeho života. Ať se nám daří 
v dobrém hledat oporu a držet se rodinných zkušeností. Přeji i v následujících měsících, abychom se setkali 
a našli i místa, kde si můžeme odpočinout a nabrat síly do další cesty životem. 

 
Chtěl bych pozvat mladé lidi na letní křesťanský tábor Entercamp.cz. Také pro děti z našich farností 

připravujeme tábor od 14. 7. do 21. 7. v Chyškách. 
 
Aktuální informace o bohoslužbách a jiných akcích sledujte, prosím, ve vývěsce u kostela, na webu 

farnosti http://farnostjistebnice.cz/ nebo prostřednictvím mobilní aplikace Farnost do kapsy. 
 
Požehnané dny vám přeje, na setkání se těší a žehná vám  

P. Pavel Němec, administrátor farnosti Borotín 

 
 
 
Rozhlas do e-mailu 

Pokud si přejete dostávat místní rozhlasové zprávy (oznámení, pozvánky na akce a další informace) na váš e-mail, 
stačí se přihlásit (zaregistrovat svou e-mailovou adresu) ke skupině borotin-rozhlas na Google Groups některým     
z níže uvedených způsobů: 

1. Požádejte administrátora Markétu Vašíčkovou vasickova@borotin.cz  T: 602 138 948 
2. Zasláním e-mailu na borotin-rozhlas+subscribe@googlegroups.com 
3. Přihlášením přes webové rozhraní https://groups.google.com/forum/#!forum/borotin-rozhlas/join 

Z odebírání e-mailu se můžete obdobně kdykoli odhlásit.  
 
 
Poplatky za PDO na rok 2023 je možné zaplatit u paní Dagmar Šmejkalové na poště Partner Borotín 
nebo bankovním převodem na BÚ: 0003225301/0100 KB (do poznámky připište za koho, či  za jaký 
objekt platíte). Splatnost PDO je do 31.3.2023, u rekreačních objektů do 30.6.2023. 

http://farnostjistebnice.cz/
mailto:XXX@botorin.cz
mailto:borotin-rozhlas+subscribe@googlegroups.com
https://groups.google.com/forum/#!forum/borotin-rozhlas/join


 

 
 

 

Nově otevřené masážní studio 
ZDRAVOTNÍ MASÁŽNÍ TECHNIKY 
 
 
Masáže & fyzioregenerace pro Vás budou 
otevřeny od 1.7.2023 v prostoru bývalé zubní 
ordinace ve zdravotním středisku č. p. 43. 
Provozní doba červenec – srpen 2023 nutno 
telefonicky objednat termín a od září 2023 
upřesním otevírací dobu v odpoledních  
a večerních hodinách. 
 
Dále se můžete těšit na Formování postavy a 
Indickou masáž SNEHAN. 
 
 
Přeji krásné letní dny a těším se na Vaši návštěvu.  

Alena Švecová Dis. 


